

EVIDENCE

Ottawa, Tuesday, June 6, 1989

[Text]

The Standing Senate Committee on Transport and Communications met this day at 3 p.m. to organize the activities of the committee.

Mr. Blair Armitage, Clerk of the Committee: Honourable senators, as Clerk of your committee, it is my duty to call the meeting to order. The first item of business is the election of a chairman. May I receive motions to that effect?

Senator Bonnell: I move that Senator MacDonald (Halifax) be elected Chairman of this committee.

The Clerk of the Committee: If there are no further motions, I would ask the Honourable Senator MacDonald to take the chair.

Senator Finlay MacDonald (Halifax) (Chairman) in the Chair.

The Chairman: Thank you, honourable senators. I am delighted to assume the chair and to preside over the deliberations of this illustrious committee. I should begin by saying that I will be in a position to attend all meetings as I have no conflicts of any kind that will interfere with my duties as Chairman. As many of you know, my career was in broadcasting, but I am not an officer nor a director of any broadcasting operation, and I am hated by both sides, both public and private. Therefore I am in an ideal position to assume the duties of Chairman of this committee.

The next item on the agenda is the election of a Deputy Chairman. Do I have a motion?

Senator Bonnell: I move that Senator Keith Davey be elected as Deputy Chairman of this committee.

The Chairman: Are there any further nominations? There being no further nominations, I declare Senator Keith Davey elected as Deputy Chairman of this committee.

Senator Davey: Mr. Chairman, I, too, have no conflicts of interest.

The Chairman: Perhaps I should mention that the very first time I was in this room I was appearing as a director of CTV before a media committee that was chaired at that time by Senator Davey. My organization at that time made a presentation to the committee. That committee was a very active committee and produced an excellent report, as I recall.

Item No. 4 on the agenda calls for a motion for the setting up of a Subcommittee on Agenda and Procedure, otherwise referred to as the steering committee. That steering committee will be composed of the Chairman, the Deputy Chairman and three other honourable senators. In anticipation of the meeting today, and because of what we were led to believe would happen today, I did confer with Senator Davey. Apparently, it is the prerogative of the chairman to appoint the three other members of the steering committee. It has been suggested that the other three members be Senator Spivak, Senator John Stewart and Senator Graham.

TÉMOIGNAGES

Ottawa, le mardi 6 juin 1989

[Traduction]

Le Comité sénatorial permanent des transports et des communications tient aujourd'hui à 15 heures une réunion d'organisation.

M. Blair Armitage, greffier du Comité: Honorables sénateurs, en tant que greffier du Comité, il est de mon devoir d'ouvrir la séance. Le premier point à l'ordre du jour est l'élection d'un président. Puis-je recevoir des propositions à ce sujet?

Le sénateur Bonnell: Je propose que le sénateur MacDonald (Halifax) soit élu président du Comité.

Le greffier du Comité: S'il n'y a pas d'autres propositions, j'invite le sénateur MacDonald à occuper le fauteuil.

Le président: Je vous remercie, honorables sénateurs. Je suis ravi d'occuper le fauteuil et de présider les débats de cet illustre Comité. Je dois d'abord dire que je serai en mesure d'assister à toutes les séances étant donné qu'aucune contrainte ne gênera l'exercice de mes fonctions de président. Comme un bon nombre d'entre vous le savent, j'ai fait carrière dans la radiodiffusion, mais je ne suis ni cadre ni administrateur d'une entreprise de radiodiffusion quelconque et on me déteste de part et d'autre, tant dans le secteur public que dans le secteur privé. Je suis donc idéalement placé pour assumer les fonctions de président du Comité.

Le deuxième point à l'ordre du jour est l'élection d'un vice-président. Y a-t-il une motion à cet effet?

Le sénateur Bonnell: Je propose que le sénateur Keith Davey soit élu vice-président du Comité.

Le président: Y a-t-il d'autres mises en candidatures? Comme il n'y en a pas, je déclare le sénateur Keith Davey élu vice-président du Comité.

Le sénateur Davey: Monsieur le président, je ne me trouve pas moi non plus en situation de conflit d'intérêts.

Le président: La toute première fois que je suis venu dans cette pièce, c'était pour comparaître en tant que directeur de CTV, devant un comité des médias que présidait alors le sénateur Davey. À cette époque, l'organisme pour lequel je travaillais avait fait un exposé au comité. Celui-ci était très actif et a produit un excellent rapport.

Le quatrième point à l'ordre du jour a trait à une motion visant à constituer un Sous-comité du programme et de la procédure, aussi appelé comité de direction. Ce comité de direction sera composé du président, du vice-président et de trois autres honorables sénateurs. En prévision de la séance d'aujourd'hui, et en raison de ce qui croyions-nous, allait se produire aujourd'hui, je me suis entretenu avec le sénateur Davey. Apparemment, il incombe au président de nommer les trois autres membres du comité de direction. Il a été proposé que les trois autres membres soient la sénatrice Spivak, le sénateur John Stewart et le sénateur Graham.